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Acta de la Sessió Extraordinària del Consell de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals 
del 01/06/2021. Reunió telemàtica. 

 
 
Hora d’inici: 17:07h 
 
 
ASSISTENTS:    ORGANISME/ENTITAT 
 
Sra. Laia Bonet   Presidenta del Consell i Tercera Tinenta d’Alcaldia 
Sra. Anna Estaran   Vicepresidenta del Consell i Presidenta FAADA 
Sr.   Xavier Patón    Gerent Tercera Tinença d’Alcaldia 
Sra. Carmen Maté           Directora del Servei Drets dels Animals 
Sra. Anna Ortonoves               Cap Departament de Gestió i Protecció Animals 
Sra. Laia Núñez            Assessora Tercera Tinença d’Alcaldia 
Sra. Anna Serra   Secretària del Consell 
Sr.   Albert Aixalà   Tercera Tinença d’Alcaldia 2030 
Sra. Gisela Puig    Suport direcció de Serveis de Drets dels Animals 
Sr.   Jordi Daura   Grup Municipal Barcelona pel Canvi 
Sr.   Jordi Martí  Grup Municipal PDCAT 
Sra. Rosa Mateu    Grup Municipal Barcelona en Comú 
Sr.   Fernando Alcalde   Grup Municipal Ciutadans 
Sra. Patrícia Garcia  Consellera Districte Ciutat Vella 
Sra. Carmen Garcia   Consellera Districte Horta-Guinardó 
Sr.   Alberto Lacasta   Conseller Districte Gràcia 
Sr.   Rafael Álvarez   Bombers 
Sr.   Jordi Indiano   Parc Zoològic, Zoo de Barcelona 
Sra. Anna Mulà    Il·lustre Col·legi d’Advocats de Barcelona 
Sr.   Jaume Fatjó   Càtedra Affinity Animals i Salut 
Sra. Gemma Segura   AVDA 
Sra. Marta Gumà   DEPANA 
Sra. Mª José Mata    INTERcids 
Sr.   Leonardo Anselmi  Libera! 
Sra. Olga Torras    Libera! 
Sra. Alexandra Cebamanos  Associació d’Amics i Voluntaris del CAACB 
Sra. Cristina Dalmau   Fundació Silvestre 
Sra. Esther Pinyol   Gats de Gràcia 
Sra. Carmen Méndez   FEDAN 
Sr.   Manel Cases   ADDA 
Sra. Àngela Coll   Espai Gos 
Sra. Gemma Claramunt  Espai Gos 
Sra. Laura Belchi   Degats 
Sra. Alexandra Centrone  Degats 
Sra. Mercè Illa    Degats 
Sr.   Miquel Segura   Associació de Botiguers d’Animals de Companyia 



 
 
Gerència d’Àrea 2030, Transició digital i Esports 
Direcció de Serveis de Drets dels Animals 
Departament de Gestió i Protecció Animal 
 
  

2 
 

Sra. Montse Casulleres  Progat 
Sra. Arantza Uranga   Progat 
Sra. Alejandra Catalano  Progat 
Sra. Rosa Sagués   Associació Udols 
Sra. Isabel Losada   Plataforma Gatera 
Sra. Pepi Fuentes   Associació Animalista Rescat 
Sra. Nayra Panyella   El Jardinet dels Gats 
Sra. Alexandra Salvador  El Jardinet dels Gats 
Sra. Lydia Chaparro   Ecologistes en Acció 
Sra. Núria Querol   Col·legi de Metges de Barcelona 
Sr.   Ricard Parés   Col·legi Oficial de Veterinaris de Barcelona 
Sra. Alexis Calvo   Corazón de Paloma 
Sra. Susanna López   Corazón de Paloma 
Sra.  Rosi Perea   SOS Hurones 
Sra.  Carolina Delgado  Associació Barcelona Gat i Gos 
Sra.  Yolanda Vallbuena  Fundació Altarriba 
Sra.  Isabel Buil   Fundació Affinity 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 

1. Debat sobre les accions a promoure en l’Ajuntament de Barcelona en relació a l’ús 
d’animals en experimentació.  

2. Iniciar els tràmits per modificar l’actual articulat de l’Ordenança relatiu al règim 
sancionador, segons la delegació de competències del Decret d’Alcaldia i introduir noves 
conductes infractores.  

3. Debat sobre el traspàs de la ubicació de la competència de benestar animal de l’Àrea 
d’Ecologia a l’Àrea d’Agenda 2030, Transició Digital, Esports i Coordinació Territorial i 
Metropolitana.  
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La Sra. Laia Bonet dóna la benvinguda a les persones assistents.  
 
Informa que avui es celebra una sessió extraordinària del Plenari del Consell de Convivència, 
Defensa i Protecció dels Animals a petició de les entitats que així ho han demanat per abordar 
estrictament els temes que s’han acordat.  

 

Informa que la celebració de la sessió Plenària del Consell està prevista pel proper 20 de juliol. 

 

S’ha posat en marxa la Comissió Permanent d’aquest Consell, que es troba en ple funcionament 
i la vice-presidència, representada per la Sra. Anna Estaran ja està desenvolupant la seva feina i 
s’espera que a la sessió Plenària del mes de juliol es pugui informar de tots els avenços que 
s’estan fent, de la creació dels grups de treball i de l’actualització i ordenació del fitxer general 
d’entitats, entre d’altres. 

 

Es dóna pas al primer punt de l’ordre del dia i presenta a la Sra. Anna Serra, secretària del 
Consell, a qui li passa el torn de paraula. 

 
La Sra. Anna Serra excusa l’assistència del Sr. José Jorge Guerrero de la Guàrdia Urbana de 
Barcelona i de l’associació Anima Naturalis per motius laborals. 
 
Informa a les persones assistents que segons recomana l’organització de Democràcia Activa i 
Participació,  a partir d’aquest moment les actes de les sessions ordinàries, extraordinàries i de 
la Comissió Permanent, seran actes d’acords, per facilitar la seva lectura a les persones que no 
han pogut assistir a la sessió de l’òrgan. 
 
 

1. Debat sobre les accions a promoure en l’Ajuntament de Barcelona en relació a l’ús 
d’animals en experimentació.  
 

El Sr. Leo Anselmi informa que arran de les publicacions en els diaris The Gardian i Diario.es 
sobre una investigació realitzada en els laboratoris Vivotecnia de Tres Cantos a Madrid van 
sortir a la llum a més a més dels patiments inherents a l’experimentació, la crueltat 
insuportable, les vexacions  i les burles que estaven patint els animals. Van sorgir els dubtes de 
si aquesta situació podria estar passant a d’altres laboratoris i si la poca transparència d’aquests 
laboratoris podria propiciar activitats cap a l’abús dels animals. 

 

L’Ajuntament de Barcelona no té competències per a regular l’experimentació animal però es 
planteja aquest tema al Consell perquè com a òrgan participatiu es debati sobre què es podria 
fer des de l’Ajuntament per a prevenir aquestes actituds i situacions i es faci un exercici de 
transparència en el tracte dels animals. 

 

Des de Libera! es sol·licita la compareixença d’una, dues o tres persones, per a explicar quins 
tipus d’experiments es fan a la ciutat de Barcelona, quins tipus d’animals s’utilitzen, per a què 
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serveixen aquests experiments, què està succeint a Barcelona sobre aquesta matèria, què 
s’està fent per a que això deixi de succeir i es deixi de fer experimentació en animals, com s’està 
avançant en el “principi de les tres erres”, quant s’està invertint a Barcelona per promoure 
mètodes alternatius, quin tipus de formació s’ofereix les persones que realitzen experiments 
amb  els animals i de quina manera es poden prevenir les conductes irregulars. 

 

Es demana elevar a la Generalitat aquesta proposta i que també hi puguin comparèixer 
persones que es dediquin a l’experimentació animal com els directius de centres 
d’experimentació.  

 

Cal obrir el diàleg i la cooperació entre la comunitat científica i el Consell. 

 

La Sra. Carmen Maté fa l’aclariment que l’Ajuntament de Barcelona no té competències en 
inspecció, control i vigilància sobre l’experimentació animal i que aquestes pertanyen a la 
Generalitat de Catalunya, segons ho estableix la Llei 5/1995,de 21 de juny, de protecció dels 
animals utilitzats per a l’experimentació i per a altres finalitats científiques. L’article 27 
determina quins són els òrgans competents per a exercir aquestes funcions. 

 

Hi ha una opacitat en aquest tema i es pot elevar la proposta a la Generalitat per demanar 
informació sobre quines són les inspeccions que es fan i quants animals s’estan utilitzant per a 
l’experimentació a Barcelona i a Catalunya. 

 

Informa que s’ha parlat d’incloure aquest tema dins del marc de treball del Grup de Treball de 
modificació de l’Ordenança i millores normatives. 

 

La Sra. Núria Querol explica que hi ha informació confidencial sobre recerca bàsica que no es 
facilitarà. Estan en joc les patents (vacunes, fàrmacs, ...) i es mouen molts diners.  

 

Com a avaluadora i investigadora s’ha trobat que a l’hora de revisar els protocols hi havia certa 
informació que no se’ls facilitava. 

 

El que ha passat amb vivotecnia ha de ser un punt d’inflexió per aconseguir que com a 
organisme oficial es pugui monitoritzar aquest tema, demanant informació de forma periòdica 
entre d’altres accions. 

 
La Sra. Esther Pinyol, planteja fer proposicions no de llei sobre aquest tema a la mesa de 
Congrés dels Diputats, fomentar les relacions institucionals i aprofitar les sinèrgies per a fer 
força i impulsar les iniciatives.  Tenir grans dades per posar damunt el paper en un exercici de 
responsabilitat i transparència. 
 
El Sr. Leo Anselmi, està d’acord amb l’anterior i segons l’establert a l’art. 14 del Reglament del 
Consell de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals, es permet sol·licitar la compareixença 
a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca per a que informin sobre aquest tema. Aquest 
hauria de ser un dels acords d’aquest Consell. 
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La Sra. Anna Estaran, explica que l’any 2019 FAADA va demanar informació sobre 
l’experimentació animal, el nombre d’animals i  les espècies i se’ls va facilitar. 
Cal fer una petició molt treballada i en cas que es denegui posar-ho en coneixement de la 
Comissió de Transparència de la AIAC per poder demanar explicacions a la Generalitat. 
 
El Sr. Jordi Coronas, exposa que aquest tema és un debat complex i està d’acord en que cal 
garantir l’ètica en la investigació, complir la legislació vigent i promoure els canvis legislatius 
que siguin necessaris per a garantir les condicions ètiques que es requereixen. Cal demanar a la 
Conselleria si té aquestes dades i si no les té pot servir com a toc d’atenció perquè desenvolupi 
aquesta competència. 
 
El Sr. Jordi Martí, s’ha sentit interpel·lat positivament i davant d’aquest tema complex, polèmic 
i escabrós, considera que l’Ajuntament de Barcelona i la ciutadania, han de ser líders a l’hora 
d’afrontar aquesta problemàtica. Expressa que tot i les limitacions polítiques i competencials 
cal obrir aquest debat polític des de Barcelona. 
 
La feina feta els últims anys els acredita per poder seguir en aquesta lluita i des del seu partit 
estaran al costat de totes les entitats en aquest tema. 
 
Es posicionen públicament amb la lluita pels drets dels animals i també a nivell institucional del 
Govern de la Generalitat i de les Corts Generals, promovent les iniciatives parlamentàries que 
siguin necessàries  per obrir aquest front a nivell de l’Estat. 
 
Mostra el seu agraïment i disposició. 
 
La Sra. Laia Bonet, informa que segons les funcions del Consell se’ls pot fer arribar aquesta 
petició de compareixença però no se’ls pot forçar a fer-la en el cas que la rebutgin.  
 
Està convençuda que el nou equip de la Conselleria d’Agricultura, Acció Climàtica i Alimentació, 
estarà disposat a compartir aquesta informació. 
 
Des de la Comissió Permanent es poden definir els perfils de les persones que seria idoni 
convidar a la propera sessió del Consell. 
 
 

2. Iniciar els tràmits per modificar l’actual articulat de l’Ordenança relatiu al règim 
sancionador, segons la delegació de competències del Decret d’Alcaldia i introduir 
noves conductes infractores.  
 

 
La Sra. Anna Mulà explica que en l’anterior mandat, al plenari del mes de juliol del 2018 va 
sorgir la necessitat de revisar l’Ordenança sobre la protecció, tinença i venda d’animals a 
Barcelona (OPTVA), segons es va reflectir al Grup de Treball de Modificació de l’Ordenança. 
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Entre els motius per a fer aquesta revisió estaven els canvis obligats per la normativa de rang 
superior, per la Ley Orgánica 4/2015, de 30 de març, de protección de la seguridad ciudadana 
(LOPSC) i pel Codi Penal. Aquests canvis es van recollir en el Decret d’Alcaldia de juliol de 2017 
per adaptar l’articulat del règim sancionador de l’OPTVA. 
 
La LOPSC, estableix que els alcaldes/esses poden imposar les sancions i adoptar les mesures 
necessàries quan les infraccions es cometin en espais públics municipals.  
 
El Decret legislatiu 2/2008, de 15 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei de protecció 
dels animals estableix que la imposició de sancions per infraccions greus tipificades en aquest 
Text refós correspon als alcaldes/esses dels municipis de més 10.000 habitants.  
 
La modificació del 2017 de mesures fiscals, administratives i financeres va comportar la reforma 
de l’article 51 del Text refós en el sentit de modificar l’administració competent, la municipal, 
per imposar les sancions per la comissió de les infraccions greus. 
 
Per donar solució temporal a aquests temes, es van dictar diferents Decrets d’Alcaldia, l’últim 
del 27 d’abril de 2018 en el qual es fa aquesta delegació de competències a la quarta Tinenta 
d’Alcaldia en la tinença i protecció dels animals (llei seguretat ciutadana, abandonament 
animals domèstics, condicions que pugui perillar la seva vida...). 
 
Per coherència i seguretat jurídica i partint de l’informe de l’Ajuntament del 2018 sobre la 
necessitat de reformar l’Ordenança en aquest sentit, caldria adequar aquest règim sancionador, 
modificant la normativa principal i no anant amb delegacions de competències, ni Decrets 
d’Alcaldia. 
 
La Llei 5/2020, del 29 d'abril, de mesures fiscals, financeres, administratives i del sector públic i 
de creació de l'impost sobre les instal·lacions que incideixen en el medi ambient ha modificat el 
Text refós de la llei de protecció dels animals introduint noves infraccions, multes i també de la 
llei de tinença de gossos considerats perillosos.  
 
Per tot l’exposat, es sotmet a la consideració del Consell la proposta de sol·licitar l’inici de la 
modificació de l’Ordenança per un procediment abreujat o simplificat, si és possible i la 
formació d’un grup de persones del Consell amb formació legal per poder fer una proposta i 
posar-la a disposició de l’òrgan de l’Ajuntament amb iniciativa normativa. 
 
La Sra. Anna Ortonoves, exposa que la Ley Orgánica 1/2015, de 30 de març va modificar el Codi 
Penal, incorporant l’article 337 bis que reconeix com delicte l’abandonament d’animals si 
ocasiona perill per la seva vida o mort.  
 
Això podia crear impunitat en via Administrativa per les conductes excloses de penalitat, que es 
van regular en la Ley Orgánica 4/2015 (LOPSC). 
 
La LOPSC regula les infraccions d’abandonament d’animals (perillosos o no) des de la 
perspectiva de la seguretat ciutadana, que no estava contemplada en altra normativa, però si 
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que ho estava en altra normativa com la de Protecció dels Animals (Decret Legislatiu 2/2008 
Text Refós de Protecció dels Animals) i la de Gossos Potencialment Perillosos (Llei 50/1999).  
 
L’OPTVA recull, lògicament, al seu règim sancionador les infraccions vinculades a aquesta 
normativa que es contraposaven al que va determinar la LOPSC i, per tant, que van quedar 
automàticament derogades.   
 
Es va fer anàlisi d’aquestes situacions i es va demanar informe a  Serveis Jurídics de 
l’Ajuntament, que va ratificar la concreció sobre els articles afectats al règim sancionador de 
l’OPTVA i es va promoure el Decret d’Alcaldia de juliol de 2017 de delegació de les 
competències de la LOPSC (article 37.16) en la  Cinquena Tinenta d’Alcaldia, ara subsumit en el 
Decret d’Alcaldia de 12 de setembre de 2019 de delegació de competències en la Tercera 
Tinenta d’Alcaldia. 
 
No procedeix promoure la modificació de l’OPTVA per aquest motiu exclusivament, ja que:  
 

- El règim sancionador afectat és molt minoritari (des del juliol de 2017 fins ara només hi 

ha obertes 14 butlletes de GUB per infraccions d’aquesta naturalesa). 

- La LOPSC ja estableix una Disposició Derogatòria que determina clarament la derogació 

de normativa afectada. 

- En qualsevol cas, el que s’hauria de modificar es el Decret Legislatiu 2/2008 

(Generalitat) i la Llei 50/1999 (Estat), que és la normativa afectada en origen per la 

LOPSC. 

Aquest ajustament del règim sancionador es durà a terme en el moment en que es decideixi 
una modificació de continguts més àmplia, ja que no justifica emprendre la modificació, pels 
recursos que cal esmerçar, només per aquest motiu.  
 
La Sra. Anna Mulà, mirarà el Decret d’Alcaldia 2019 i demana, per coherència i seguretat 
jurídica, adequar el règim sancionador a la normativa principal després que la Llei 5/2020 de 
mesures fiscals, financeres, administratives hagi modificat la normativa del Text refós de la Llei 
de protecció dels animals i la Llei sobre el règim jurídic de la tinença d’animals potencialment 
perillosos. 
 
Entén que la petició no és benvinguda però insisteix en aquesta necessitat. 
 
El Sr. Leo Anselmi, agraeix l’enfoc aportat per la Sra. Anna Ortonoves, en relació amb 
l’efectivitat de la normativa.  
 
Fa la proposta de crear un grup de tres o quatre juristes per analitzar i emetre informe sobre 
aquest tema i la conveniència o no d’impulsar aquesta modificació. 
 
La Sra. Laia Bonet,  informa que Barcelona, tant des de la societat com des de la Institució està 
en primera línia a la defensa del benestar animal.  
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Hi ha la voluntat de seguir parlant d’aquest tema i de perseguir les conductes que el posen en 
risc.  
 
La Comissió Permanent està definint els grups de treball i ja hi ha un Grup de Treball de 
modificacions normatives. 
 
Els dubtes jurídics que hi hagi, s’han de plantejar i contrastar amb els Serveis Jurídics de 
l’Ajuntament i no considera necessari la creació d’un grup de juristes per aquest motiu.  
 
L’Ordenança permet perseguir aquestes conductes irresponsables i infractores.   
  
 

3. Debat sobre el traspàs de la ubicació de la competència de benestar animal de l’Àrea 
d’Ecologia a l’Àrea d’Agenda 2030, Transició Digital, Esports i Coordinació Territorial i 
Metropolitana.  
 

El Sr. Leo Anselmi, fa el plantejament sobre si les condicions eren millors quan la Direcció de 
Drets dels Animals pertanyia a l’Àrea d’Ecologia perquè per una banda es podien aprofitar les 
sincronies i, per l’altra, tots els animals estaven en una sola àrea i no repartits en dos, com a 
l’actualitat. 
 
Exposa la seva preocupació amb la retirada que hi ha haver de les subvencions a les entitats 
protectores dels gats. 
 
S’està en un moment crític en relació al diàleg i a la confiança mútues. S’han de millorar els 
mecanismes de participació i establir ponts amb els òrgans de govern de Barcelona. 
 
Manifesta la seva preocupació per la manca de participació de les entitats a la Comissió 
Permanent, on encara hi queden cinc llocs vacants. Fa una crida a les entitats a no caure en el 
desinterès i a apostar per aquest Consell, que ha costat molt d’aconseguir i del que han sorgit 
coses molt bones. 
 
Demana al Govern, un replantejament d’aquesta qüestió i fa la reflexió del motiu pel qual el 
PSC va demanar aquesta competència quan històricament aquest partit no s’ha identificat amb 
la protecció dels animals tot i que, els felicita perquè últimament hi ha hagut molts moviments 
positius al respecte. 
 
Planteja dues qüestions: per una banda, buscar els mecanismes per poder tornar a integrar 
l’Àrea d’Ecologia o bé, posar un termini pel compliment de les promeses i per l’altra, pregunta a 
la Sra. Laia Bonet per què el PSC estava interessat en la protecció animal quan es van fer les 
negociacions. 
 
Caldria també una correcció del llenguatge a l’hora de valorar la tasca que fan les entitats 
protectores dels gats doncs realitzen un servei públic i caldria parlar de convenis enlloc de 
subvencions. 
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La Sra. Anna Serra, fa uns aclariments sobre alguns aspectes plantejats a la intervenció del Sr. 
Leo Anselmi, que es tracten a la Comissió Permanent i que cal cenyir-se als punts de l’ordre del 
dia que van motivar la celebració d’aquest consell extraordinari. 
 
Aclareix que el Consell és un òrgan de participació on hi participen les entitats, l’Ajuntament, 
les organitzacions i entitats municipals i com a funcions generals recollides en el Reglament del 
Consell Municipal de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals, hi ha la d’emetre informes 
o propostes sobre projectes d’actuació municipal o fer col·laboracions entre l’Ajuntament i les 
entitats membres.  
 
No són funcions d’aquest Consell el debat sobre l’organització tècnica i política i com està 
repartit el cartipàs. En aquest sentit es poden fer aportacions però aquest no és un òrgan de 
decisió en aquest aspecte. 
 
El Sr. Alexis Calvo esmenta la gravetat del que ha succeït amb les cotorres i la voluntat de fer la 
denúncia formal per la via legal. Ofereix informar sobre el tema a qui hi estigui interessat. Per 
indicacions de la Sra. Anna Serra, es pot fer la petició per parlar aquest punt en el proper 
Consell i també es recull per a tractar-lo en la propera Comissió Permanent. 
 
La Sra. Àngela Coll, coincideix amb l’exposat pel Sr. Leo Anselmi i en la poca confiança en 
aquest mandat. La participació de les entitats s’ha limitat a quatre minuts a l’any i cal buscar 
alternatives de participació real de les entitats i de tenir la capacitat per poder informar a la 
resta, davant dels casos com el que estava passant amb els enverinaments de gossos, que no 
van tenir resposta de l’OPAB ni de la Tinença. 
 
El Sr. Xavier Patón, respon per aclarir el tema de les subvencions. El terme subvencions, és un 
terme tècnicament administratiu, però no té la consideració de pejoratiu donat que es té en 
valor la feina que fan les entitats.  
 
Aquest any, s’ha arribat fins a 160.000€ per les entitats que donen suport a les colònies de gats 
ferals i en paral·lel s’ha posat en marxa una subvenció per la resta de les entitats de 50.000€. 
Fan un total de 210.000€. 
 
Es posen els números damunt la taula perquè la informació no sigui esbiaixada i tothom tingui 
la mateixa informació i s’està a punt de fer la publicació dels resultats definitius. 
 
La Sra. Esther Pinyol, expressa la voluntat d’acabar amb un to conciliador. S’ha de seguir en la 
línia de treball de la Tinenta d’Alcalde que ha fet que Barcelona sigui capdavantera en la 
protecció dels animals i seguir teixint aliances públic privades per a avançar cap a un món 
millor. Agraeix la feina feta per tothom. 
 
La Sra. Carmen Méndez, explica que la seva entitat va ser cofundadora d’aquest Consell i els 
primers anys van ser molt difícils.  
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Expressa que estan desmotivats i que no hi ha el diàleg ni la atenció que desitjarien. 
Estava molt involucrada a les funcions que tenia el Consell com a repte i durant l’anterior 
legislatura, van pertànyer a vàries comissions.  
 
Considera que es va fer el retall de les subvencions sense cap explicació i en relació amb el nou 
CAACB troben intolerable que després de tants anys encara no hi hagi una fita clara i que es 
retirés qualsevol pressupost. Esperen veure un camí clar i diàfan i que el projecte es dugui a 
terme de forma efectiva.  
 
Sol·licita que consti aquesta queixa formulada en nom de FEDAN i d’ADDA. 
  
La Sra. Anna Serra, exposa que s’està treballant per millorar els espais  de participació. Hi ha un 
calendari de sessions i s’han fet sessions ordinàries o extraordinàries sempre que han calgut o 
s’han sol·licitat.  Les sessions de la Comissió Permanent s’han fet amb molt bona periodicitat. Es 
convida a la participació de les entitats i a que formin part dels grups de treball. 
 
Es tanca el torn de paraules. 
 
La Sra. Laia Bonet, manifesta la seva sorpresa sobre el que s’ha dit i sobre el que s’ha escrit al 
xat en el sentit de que no es deixa parlar dels temes i que hi ha voluntat de censura.  
  
S’han fet les reunions que s’han demanat i s’han reunit amb algunes entitats i amb la Guàrdia 
Urbana, per tractar el tema dels enverinaments. 
 
En relació amb el debat sobre el traspàs de la ubicació de la competència de Benestar Animal 
de l’Àrea d’Ecologia a l’Àrea d’Agenda 2030, Transició Digital, Esports i Coordinació Territorial i 
Metropolitana, no hi ha cap voluntat de censura. Es pot parlar i opinar sobre aquest tema i la 
prova d’això és que està inclòs com a punt de l’Ordre del dia, però no és una funció que li 
correspongui a aquest Consell determinar quin ha de ser el cartipàs municipal. 
 
La reducció del pressupost del 2019 va ser fruit d’un pressupost heretat que es va tancar el 
2018 amb l’anterior equip de govern.   
D’altra banda, les subvencions van substituir els convenis, a criteri de la Intervenció i des de 
Serveis Jurídics se’ls va informar que ja no eren possibles. 
 
S’ha reclamat moltes vegades disposar d’un pressupost molt més gran que l’actual però no ha 
estat possible. 
 
Les retallades per generar el fons Covid en unes circumstàncies excepcionals van impedir poder 
disposar dels 50.000€ de la convocatòria general de subvencions. Després es va poder corregir i 
es van injectar aquests 50.000€. 
 
Les disfuncions no són conseqüència de la no dependència de la Direcció de Drets dels Animals 
a Ecologia Urbana. 
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Expressa que afirmar que l’equip de Drets dels Animals va en contra de les polítiques de 
benestar animal és gravíssim tenint en compte que els coneixen bé,  s’hi reuneixen i hi treballen 
plegats.  
 
Cal ser corresponsables del bon funcionament d’aquest espai i aprofitar-lo per a desenvolupar 
millors polítiques de benestar animal, des de l’actitud positiva, el debat i la crítica constructiva. 
 
El Sr. Leo Anselmi, proposa estudiar internament, en el marc de les funcions de la Comissió 
Permanent, la possibilitat que les entitats i membres del Consell puguin fer arribar un escrit a 
l’Alcaldessa per demanar revisar l’arquitectura del Govern en aquest sentit. 
 
El Sr. Xavier Patón, explica que són les entitats qui, a títol individual o en el seu conjunt, estan 
legitimades per a fer arribar aquest escrit a qui ho considerin i pels canals que ho considerin. 
Però cal diferenciar aquesta possibilitat de les funcions pròpies del Consell com a òrgan de 
participació i debat. 
  
La Sra. Anna Serra, explica que les entitats dins del Consell poden fer propostes i informes 
respecte a les actuacions municipals però no poden intervenir en el funcionament del cartipàs 
municipal. 
 
La Sra. Laia Bonet, fa el recordatori de la celebració de la sessió Plenària del Consell el dia 20 
de juliol de 2020 i que prèviament hi haurà sessió de la Comissió Permanent. 
 
Agraeix a tothom la seva assistència i es tanca la sessió. 
 
Hora de finalització: 18:50h 


